

Referat fra gildeting den 18. marts 2024

Til stede : 26 gildespejdere

Afbud : Christa, John M., Lene, Lis, Vivi, Nick

Fraværende : Erik L.

Referent: Marian

Dagsorden

1. Valg af dirigent - gildeledelsen foreslår Jesper
2. Valg af referent – gildeledelsen foreslår Marian
3. Gildemesterens beretning for år 2023
4. Behandling af indkomne forslag
 - A : Forslag fra grupperne : Forsøgsordning i 2 år med 3 grupper i stedet for de nuværende 4 grupper.
 - B : Susanne foreslår rytmeundervisning i Stomp til alle i Fortungildet.
5. Gildemesteren fremlægger planer for den kommende periode
6. Skatmesteren forelægger det reviderede regnskab til godkendelse
7. Skatmesteren fremlægger forslag til budget og kontingent for det kommende år
8. Beretning/orientering fra nedsatte udvalg:
Frimærkebank, Mølleåsejlads, Keglæften, Himmelekspresen, Læselaug, Hjemmeside, Flygningehjælpen, Loppelaug, GIM, Samrådet, Hus-udvalg, Vandrelaug, Dåseringe
9. Valg af gildeledelse:
GM Ole Iversen er villig til genvalg
GK Marian Bliesener er villig til genvalg
GSM Martin Hansen er villig til genvalg
10. Valg af suppleanter for gildeledelsen
Nuværende suppleanter:
Ole C., John M., Jette
11. Valg af revisor og revisorsuppleant.
Nuværende :
Karsten og Erik T., revisorer
Hannibal, revisorsuppleant
12. Valg af øvrige medlemmer
Nuværende :
GIM: Lis
13. Eventuelt

Ad. 1

Jesper blev valgt og konstaterede, at generalforsamlingen var indkaldt med det i vedtægterne vedtagne varsel.

Ad. 2

Marian valgt.

Ad. 3

Gildemester indledte generalforsamlingen med 1 minuts stilhed for at mindes gildespejder Tom Wolff-Petersen.

Gildemester aflagde beretning, som blev taget til efterretning af alle i forsamlingen.

Ad. 4

Forslag A blev vedtaget af alle deltagere i forsamlingen – og skal evalueres om senest 1 år.

Forslag B blev vedtaget med 18 stemmer for – 3 undlod at stemme. STOMP-undervisningen koster kr. 6000, som afsættes i budget for 2024. John Hoby foreslog, at vi forsøger at få STOMP-undervisningen ved vores sæsonafslutning d. 18/6-2024. Marian tager kontakt til underviseren.

Ad. 5

Kommende aktiviteter :

Fødselsdag afholdes 12/4-2024 - seneste tilmelding d. 19/3.

Sæsonafslutning d. 18/6 – herunder 7x 25 års- jubilæum.

I 2025 har Fortun Gildet 25 års jubilæum – der er sat penge af i jubilæumsfond til fejring.

JUBILÆUMSUDVALG : John H., Jette, Karsten, Vibeke, Allan, Peer.

Spejdernes lejr afholdes i Hedeland Naturpark i 2026.

Den 1. august 2024 fejres på Ermelundssletten 100 året for den 2. Verdensspejder Jamboree, som blev afholdt i Danmark på Ermelundssletten i august 1924.

DISTRIKTET : 27/10-2024 : Fortun Gildet er vært ved Fellowship dag – Vi skal finde et passende sted at afholde arrangementet (50-70 deltagere).

Der var flere forslag til sted for afholdelse af arrangementet :Uffe foreslog Lindegården, Peer foreslog Kokkedal Sognegård. Lis (GIM) og Marian arbejder videre med forslagene og kontakter Astrid (kontaktperson for distriktet) for flere oplysninger.

Ad. 6

Martin fremlagde det reviderede regnskab, som blev godkendt af generalforsamlingen.

Spørgsmål: John Hoby :Donation til Julemærkehjem – er pengene øremærket til et bestemt Julemærkehjem ? Martin undersøger dette.

JUBILÆUMSFOND: Jubilæumsudvalget skal vide, at der kr. 50.000,- til markering af 25-års jubilæum i 2025.

Torben: Hvorfor er vores pengebeholdning ikke på en konto, der giver afkast ?

Karsten: Foreslår det er op til gildeledelsen at investere pengene.

Ad. 7

Forslag til budget : Uændret kontingent foreslås. Budgetforslag til næste år : På grund af uvished om, hvilke indtægter vi har næste år foreslås der kontingentstigning til næste år.

Omlægning af hjemmeside : Ole J.: Beløbet kr. 3000,- har været afsat i flere år – skal pengene ikke bruges ? Jesper mener det koster mere end kr. 3000,- at omlægge.

Budget blev vedtaget.

Ad. 8

Frimærker : Foreløbigt har vi samlet 14,5 kg. Christa og John M. afleverer alle frimærker ved udgangen af 2024. Frimærkebanken lukker 31/12-2024.

Mølleåsejlads: Afholdes i år for sidste gang – 1 uge senere. Der er nedsat kapacitet, ca. 20 både
Kegleaften : Alle hyggede sig. Lindy vil gerne stille op igen til næste år (også Susanne og Jørgen).

Himmelekspressen : Der er 3 personer fra Fortun Gildet, som hver har en vagt ca. en gang pr. måned. Der mangler flere vagt-personer. Den nye formand på stedet er aktiv med forbedringer for beboerne. Hvis nogen har lyst/tid/mulighed er der brug for personer, der vil lave aftensmad til ca. 15 personer – en gang imellem.

Læselaug : Har læst over 50 bøger gennem årenes løb. Mødes hver gang kl. 10.00 for at tale om det læste.

Hjemmeside : Jesper oplyser, at på Landsgildets side kan man oprette sit eget gilde.

Flygtningehjælp: Der er fremover intet fælles indsamlingssted – man melder sig som privatperson.

Loppelaug: Aflyst i foråret 2024, da genbrugspladsen er under renovering. Muligvis åbnes pladsen igen i efteråret 2024. Der vil komme et mødelokale på den renoverede genbrugsplads. Der arbejdes på at skaffe flere foreninger til at tømme/sælge lopperne.

GIM: Fellowshipdag :

Der bliver foredrag ved Elisabeth Borregaard, en ung kvinde, som lægger og har lagt et stort arbejde i IBSAG (International Boarding School for Scouts and Gameplay) – en efterskole for unge mellem 15 og 18 år. Unge, der er vild med naturen og som ønsker at leve efter the Scout Oath. – Hun har senest holdt foredrag om dette i et gilde i Hovedstaden.

Samrådet: Der afholdes 4 møder om året. Brev sendt til Lyngby-Tårnbæk Kommune med forespørgsel om, hvad kommunen vil med spejderne. Der er sket lukning af flere steder, som spejderne har benyttet. Møde med spejderne og kommunen er aftalt.

Husudvalg: Karsten fortalte, at 4. version af "Forståelsespapir" er godkendt i Fortunen Gruppe. Den 25/2-2024 er der givet orientering til hele gruppen.

Følgende er besluttet:

Fortunen Gruppe og Fortun Gildet er fortsat 2 separate foreninger.

Fortun Gildet kan bruge Knudepunktet og Fortun Fortet.

Fortun gildet råder med lås over det rum vi i forvejen har.

Vi kan bruge huset som vi vil, MINUS torsdag, hvor der er mange spejdere. Hvis torsdag er i spil er det kun efter aftale med Thomas fra Fortun Gruppe.

Vi skal advisere, hvis vi laver store arrangementer.

Det er THOMAS fra Fortun Gruppe, der styrer kalenderen. ALLE aftaler skal gå gennem THOMAS.

Fortun Gildets forpligtelser : Vi skal have 1-2 personer til hytteudvalg.

AFTALEN AFSTEMMES 1 GANG OM ÅRET.

Adgang til Knudepunktet : Der er nøgleboks med kode – giver adgang til en brik.

Alarm : Brug brik indtil bip. Vejledning på væggen indendørs angående alarm.

Der var forslag om eventuel Fortun Gildets egen nøgleboks til egen nøgle.

Forståelsespapir og "opskrift" angående adgang og alarm lægges på vores hjemmeside.

Karsten og Ole J. sørger for dette.

Der var forslag til samarbejde med Fortun Gruppe angående salg af juletræer.

Vandrelaug: Klaus spurgte om der fortsat er interesse for vandreture. Det var der – dog helst på tidspunkter, hvor mange har fri. Karsten opfordrede til vandreture i Nordsjælland, så det er lettere for "sommerhus-folket" at deltage.

Dåseringe : Der er foreløbigt afleveret to portioner (19,5 kg og 47,4 kg) i 2023.

Ad 9

GM : Ole I. genvalgt

GK : Marian genvalgt – ønsker kun at sidde 1 år mere

GSM : Martin genvalgt

Ad. 10

Suppleanter for gildeledelsen

Ole C., John M, Jette – alle genvalgt

Ad. 11

Valg af revisor og revisorsuppleant

Karsten og Erik T. genvalgt som revisorer

Hannibal genvalgt som revisorsuppleant

Ad. 12

Valg af øvrige medlemmer

GIM: Lis genvalgt

Ad. 13

Eventuelt

Bente efterlyste medlemmer til et udvalg, som skal arrangere et weekend-arrangement.

Susanne, Ole I. og Bente er nu i udvalget.

MB 3/2024.